
         Kettingskov Landsbylaugs generalforsamling d. 11.maj 2023 i 
Blommeshytten

Formandsberetning:
Det er dejligt, at vi nok engang kan samles så mange til vores årlige 
generalforsamling her i landsbylauget.
Jeg vil nu give en kort gennemgang af, hvad der er sket i lauget siden sidste 
generalforsamling d. 12. maj sidste år – samt hvad vi ellers beskæftiger os med i 
bestyrelsen.
Bestyrelsen konstituerede sig efter sidste generalforsamling med Henning 
Wendelboe som formand, Torben Petersen som næstformand, Søren Frost som 
kasserer, Rosalyn Langedijk som webmaster, Agnete Daabeck som sekretær, 
bestyrelsesmedlemmerne Dennis Bruhn, der tillige er laugets hoffotograf og 
René Schmidt.
I lauget er vi meget afhængige af kommunal støtte. Desværre er vores kommune 
i en meget anstrengt  økonomisk situation, og der er blevet skåret voldsomt ned 
mange steder. Heldigvis har vi hidtil bevaret vores årlige tilskud på 7.500 kr., 
men f.eks. har man fjernet den grønne pulje på 100.000 kr., hvoraf vi sidste år 
modtog 5.000 kr. til udgifter til vedligehold af vores 3 stendysser. I år må vi finde 
midlerne i kassen. Men igen meget stor tak til de 3 ungersvende, Flemming 
Larsen, Uwe Berthelsen og Franc Crookes, der ganske gratis forestår vedligehold 
på flotteste vis.
De kommunale besparelser vil ganske givet betyde, at der i år vil være mindre 
klipning af rabatter og stier. Men kommer I ud for situationer, som I finder 
uholdbare, vil jeg anbefale, at I benytter jer af ”Giv et praj” ordningen.
For 2 år siden ansøgte lauget Trygfonden om 3 redningskranse, hvilket vi fik 
bevilliget – men ting tager tid. Hvis man skal sætte en redningskrans op, kræver 
det tilladelse fra Kystdirektoratet. Vi fik tilladelse til at sætte dem op ved 
stranden i Nr. Kettingskov og ved Ertebjerghav. Den sidste har vi givet til 
sommerhusområdet, der har fået tilladelse til at sætte den op der.
Udbygningen af samarbejdet med Blommeshyttens bestyrelse har fyldt en hel del 
i bestyrelsens arbejde i det forgangne år. Problemet er, at hytten er en selvejende 
institution, som kontrolleres af Civilstyrelsen, og hvor kommunen har forkøbsret, 
hvis hytten skal have en ny ejer. Hvis lauget skal være den styrende del, kræver 
det nye demokratiske vedtægter, så vi undgår, at bestyrelsen kan gøres personligt 
ansvarlig. Lauget har rettet henvendelse til kommunen vedr. forkøbsretten og 
afventer svar. Laugets bestyrelse har besluttet en trepunkts plan: 1: Forsøge at 
fremskaffe økonomi til køb af hytten. 2: Nye vedtægter, hvor Civilstyrelsen 
stadig er med. 3: Vi kører videre som hidtil.
Ved afsløringen af stenskulpturen ved Nr. Kettingskov – Østkystvejen d. 
30.10.2022 blev vi overvældet af den store tilslutning på ca. 60 personer. Det var 
lige ved frokosttid, så desværre havde vi fået indkøbt for få pølser! 



Den årlige affaldsindsamling løb af stablen søndag d. 23. april – igen med stor 
tilslutning. 32 personer – og da slog pølserne til, og folk nød det gode vejr og det 
sociale samvær, som er en væsentlig del af grundlaget for lauget.
Jeg vil i dag også gøre opmærksom på, at lauget er blevet ejere af et større festtelt 
med gulv, som kan lejes af beboere i lauget formedelst 500 kr. Teltet står på en 
vogn hos Søren Frost, men det søger et nyt hjem. Hvis én af jer har plads – det 
fylder incl. vogn 2,5 x 5m og er ca. 2 m højt – så giv os et praj.
Desværre er det ikke alt, der lykkes for bestyrelsen. Vi fik ideen om at anskaffe 
én af de meget omtalte skovtrolde til Blommeskobbel skov. Ved nærmere 
sondering endte vi op i, at prisen nok ville ende på ca.  600.000 kr. + logi og kost 
til kunstneren og hans følge i min. 14 dage + 20 frivillige. Det var ikke det, der 
rystede os, men Gråsten skovdistrikt satte en endelig stopper for projektet, da 
man forventede min. 30.000 besøgende pr. år i Blommeskobbel - og derfor sagde 
nej!!
På sidste års generalforsamling havde vi lagt op til inspiration vedr. nye ideer – 
og bestyrelsen samlede alle ideerne sammen til 17 punkter. Alle disse punkter er I 
blevet orienteret om i Nyhedsbrev nr. 6 i december 2022.
Jeg vil knytte nogle kommentarer til få af punkterne:
Til punkt 7: fredagsbar en gang om måneden, er den pga. det kolde forår ikke 
kommet i gang endnu – men Torben og Søren tripper for at realisere det.
Til punkt 10 udsigtsbænk: Henning og Klaus Grønborg har stået for 
fremstillingen og skovvæsenet har sponsoreret egetræsplanken. Bænken er 
placeret på den frilagte stendysse i kanten af Blommeskobbel skov, og Haderslev 
museum har godkendt placeringen.
Til punkt 11 fartbegrænsning i Nr. Kettingskov: Kommunen sagde ja, politiet 
sagde nej. Men der er måske en løsning i form af en tavle med navn E53 (område 
med fartdæmpning) Dog – en ufravigelig betingelse er, at der laves en form for 
”bump”, som kunne placeres umiddelbart efter grusvejen ind til det nye 
sommerhusområde. Men beboerne i Nr. Kettingskov kan drøfte med hinanden, 
om de ønsker det.
Til punkt 12, badebro: Bestyrelsen har for nuværende droppet ideen ud fra den 
økonomiske side af sagen og erfaringerne fra Mommark, hvor broen blæste væk 
2 gange.
Til punkt 15, shelter, bord og bænk, muldtoitet og bålplads: Vi troede, det var en 
enkel sag, men projektet kræver en hel del tilladelser – lejeaftale med 
kommunen, landzonetilladelse, nedsivningstilladelse, byggetilladelse + tilladelse 
indenfor vejbyggelinjen. Vedr. økonomien – ca. 50.000 kr. har kommunen givet 
tilsagn om 27.000 kr. Restbeløbet er vi ved at søge Nordeafonden om. Så igen – 
ting tager tid.
Til slut en stor tak til alle jer beboere, der viser interesse for og bakker op om 
laugets arbejde. I er jo grundlaget for hele laugets eksistens.
Også en stor tak fra mig til jer i bestyrelsen for det gode og konstruktive 



samarbejde, vi har – og hvor vi aldrig glemmer humoren, som er en ikke 
uvæsentlig drivkraft. Frivilligt arbejde bæres jo af, at det også er sjovt at være 
med til.
Også en stor tak til vores 2 hofbagere – Randi og Nina – der igen har præsteret 
fornemme lækkerier.
På bestyrelsens vegne
Henning Wendelboe
Maj 2023.


